



22 May 2024

Mr. Yves Giroux  
Parliamentary Budget Officer  
Office of the Parliamentary Officer  
99 Bank Street, 9<sup>th</sup> Floor  
Ottawa, ON  
K1A 0A9

Dear Mr. Giroux:

**Re: Information Request IR0775**

Please see attached a response to your request dated April 29, 2024 regarding:

- Additional information regarding the economic and fiscal developments since the 2023 Fall Economic Statement (Table A1.4 in Budget 2024) for direct program expenses (by operating line), categorized by the reasons for the revision as described in Budget 2024.
- The projected number of children under 6 years of age and 6 to 17 years of age over 2023-24 to 2028-29 from Finance's T1 microsimulation model.
- Projections for provisions for contingent liabilities, both for operating expenses and other transfer payments, from 2023-24 to 2028-29.
- Interest-bearing-debt projection from Budget 2024, by market debt and non-market debt over 2023-24 to 2028-29, and their associated public debt charges projections.
- The borrowing requirements of Enterprise Crown corporations (Table A1.8 in Budget 2024) broken down by corporation, specifically Canada Mortgage and Housing Corporation (CMHC), Export Development Canada, the Business Development Bank of Canada, and Farm Credit Canada, and their associated revenues.



- Long-term data (2015-2016 to 2055-2056) associated with fiscal sustainability published in Budget 2024, as noted in the Overview (page 23-24) and Annex 1 (page 383) of the Budget 2024 document. Specifically, total revenues, tax revenues, other revenues, program spending, major transfers to persons, major transfers to governments, public debt charges, federal debt, nominal GDP, the effective interest rate, the 3-month treasury bill and 10-year government bond rates.
- The measures (2022-23 to 2055-56) associated with the long-term federal debt projections that do not grow broadly with nominal GDP and were incorporated based on their projected costs, as noted in the Details of Economic and Fiscal Projections (page 385).
- The annual costs (over 2022-23 to 2040-41) of the 6 major ITCs that represent the \$93 billion in federal incentives noted in Budget 2024 (page 11).
- Projected borrowings under the amended Borrowing Authority Act, including those undertaken by the Government of Canada, agent Crown corporations, and the amount deducted for “the issue and sale of the Canada Mortgage Bonds that are guaranteed by CMHC and which have been purchased by the Minister of Finance, on behalf of the Government of Canada” (page 403).

All the requested information has been provided.

I ask the you treat all information provided under this request as confidential.

Please do not hesitate to contact me at 613-369-3642 if you require any further assistance.

Yours sincerely,

Evelyn Dancey  
Assistant Deputy Minister, Fiscal Policy



22 mai 2024

Monsieur Yves Giroux  
Directeur parlementaire du budget  
Bureau du directeur parlementaire du budget  
99 rue Bank, 9<sup>e</sup> étage  
Ottawa (Ontario)  
K1A 0A9

Monsieur,

**Objet: Demande d'information IR0775**

Veillez svp consulter, en pièce jointe, la réponse à votre demande datée du 29 avril 2024, concernant :

- Des informations supplémentaires concernant l'évolution de la situation économique et budgétaire depuis l'Énoncé économique de l'automne 2023 (tableau A1.4 dans le budget de 2024) en ce qui concerne les dépenses de programme directes (par ligne d'exploitation), classées en fonction des raisons de la révision, telles que décrites dans le budget de 2024.
- Le nombre projeté d'enfants de moins de 6 ans et de 6 à 17 ans entre 2023-2024 et 2028-2029 selon le modèle de microsimulation T1 du ministère des Finances.
- Les projections des provisions pour passifs éventuels, tant pour les dépenses de fonctionnement que pour les autres paiements de transfert, de 2023-2024 à 2028-2029.
- La projection de la dette portant intérêt à partir du budget de 2024, par dette contractée sur les marchés et dette contractée ailleurs que sur les marchés de 2023-2024 à 2028-2029, et projections des frais de la dette publique connexes.
- Les besoins d'emprunt des sociétés d'État entreprises (tableau A1.8 du budget de 2024), ventilés par société, notamment la Société canadienne d'hypothèques et de logement (SCHL), Exportation et Développement Canada, la Banque de



développement du Canada et Financement agricole Canada, ainsi que les revenus connexes.

- Les données à long terme (de 2015-2016 à 2055-2056) associées à la viabilité budgétaire publiées dans le budget de 2024, comme indiqué dans l'aperçu (page 28-29) et l'annexe 1 (page 442) du document du budget 2024. Plus précisément, les revenus totaux, les revenus fiscaux, les autres revenus, les dépenses de programme, les principaux transferts à des particuliers, les principaux transferts à des gouvernements, les frais de la dette publique, la dette fédérale, le PIB nominal, le taux d'intérêt effectif et les taux des bons du Trésor à 3 mois et des obligations du gouvernement à 10 ans.
- Les mesures (2022-2023 à 2055-2056) associées aux projections de la dette fédérale à long terme qui n'augmentent pas globalement avec le PIB nominal et qui ont été incorporées sur la base de leurs coûts projetés, comme indiqué dans les Précisions au sujet des projections économiques et budgétaires (page 444).
- Les coûts annuels (de 2022-2023 à 2040-2041) des six principaux crédits d'impôt à l'investissement (CII) qui représentent les 93 milliards de dollars d'incitatifs fédéraux mentionnés dans le budget de 2024 (page 12).
- Les emprunts prévus en vertu de la Loi autorisant certains emprunts modifiée, dont ceux contractés par le gouvernement du Canada et les sociétés d'État mandataires, et le montant déduit pour « [les] émissions et [les] ventes d'Obligations hypothécaires du Canada garanties par la SCHL et achetées par la ministre des Finances, au nom du gouvernement du Canada » (page 466).

Tous les renseignements demandés ont été fournis.

Je vous demande de traiter tous les renseignements fournis dans le cadre de cette demande de manière confidentielle.

N'hésitez pas à me contacter au 613-369-3642 si vous avez besoin d'aide supplémentaire.

Sincères salutations,

Evelyn Dancey  
Sous-ministre adjointe, Politique budgétaire